
4 • A K T U Á L I S » P É N T E K , 2 0 0 4 . F E B R U Á R 6. 

KORKÉP 

ALGYO. A Fiesta Tánc Kht. a 
faluházban holnap délután 
négy órától farsangi 
táncbemutatóra várja az 
érdeklődőket. Elsőként 
bemutatkoznak a helyi 
magántánciskola növendékei, 
majd a fiestások házi 
táncversenyét szurkolhatják 
végig a vendégek. Érdekesség, 
hogy flamcncotáncokat is 
megcsodálhat a közönség. 
Emellett fellépnek még az 
orosházi Liszt Ferenc Alapfokú 
Művészeti Iskola tanulói is. 

ÁSOTTHALOM. 
Egészségheteket tartanak 
február 15-ig a községben. A 
művelődési házban ma reggel 
nyolc órától vércukorszintet és 
vérnyomást mérnek. A Vitaiion 
Életmód cs Egészségvédő 
Egyesület szervezésében 
kerekasztal-beszélgetésre 
invitálják az ásotthalmiakat 
délután ncgy órára ugyancsak a 
művelődési házba. A 
beszélgetés témája a 
népbetegségek, vagyis a 
csontritkulás, érelmeszesedés, 
stressz, alvási és emésztési 
problémák, valamint a 
különféle allergiák legyőzése 
érdekébe tehető törekvések. 

BALÁSTYA. A művelődési 
házban ma este fél nyolctól 
ismét az ifjúsági klub tagjait 
várják. Vajda Rudolf vezetésével 
Másság, egység, csoport címmel 
új csoportépítő tréninget 
próbálhatnak ki a fiatalok. 

DOMASZÉK. Farsangi bált 
szervez holnap este hat órától a 
sportcsarnokban a 
Domaszékért Ifjúsági Egyesület. 
A szervezet és a jázmin 
Nyugdíjasklub tagjai 
meglepetésműsorral köszöntik 
a vendégeket. A hajnalig tartó jó 
hangulatról és a talpalávalóról a 
Travel Trió gondoskodik. A bálra 
érkezőket borral kínálják, majd 
marhapörköltet, főtt burgonyát 
és salátát szolgálnak fel, ami 
után az elmaradhatatlan 
farsangi fánkot hozzák a 
pincérek. A mulatság során 
díjazzák a legjobb jelmezeket, 
valamint megválasztják a 
farsang szépét is. Éjfélkor pedig 
értékes tombolatárgyak 
kerülnek kisorsolásra. 

KISTELEK. Diszkót szerveznek 
ma este tíz órától a 
rendezvényházban. A hajnalig 
tartó bulin a jó hangulatról Bors 
Loránd és dj. d'Ark gondoskodik. 
A legfrissebb nóták mellett a 
korábbi évek slágerzenéire is 
táncolhatnak fiatalok, idősebbek 
egyaránt. 

MÓRAHALOM. A 
külterületeken lévő régi 
haranglábak felújítását, illetve az 
elkorhadtak, kidőltek pótlását 
kezdte cl az önkormányzat. 
Elsőként a nagyszéksósi iskola 
elótt állították fel ismét 
haranglábat. Legközelebb a 
királyhalmi iskola mellé fog 
kerülni harangláb. 

RÖSZKE. Közokirat-hamisítás 
miatt fogtak el egy 
szerb-montenegrói állampolgárt 
a közúti határátkelőhelyen. A 
férfi személyautóval érkezett a 
határra. Az ellenőrzés során a 
határőrnek gyanús lett az 
útlevél. Tüzetesebben 
átvizsgálták az okmányt és 
kiderült, hogy a fényképet 
kicserélték benne. A 
szerb-montenegróit nem 
engedték magyar területre, 
visszafordították hazájába. 

ÜLLES. Tizedik alkalommal 
rendeznek jótékonysági 
iskolabált a községben. Az 
érdeklődőket holnap este hét 
órától várják a Déryné 
Művelődési Házba. A diákok, 
pedagógusok és szülök 
meglepetésműsorral készülnek a 
mulatságra. A hajnalig tartó bál 
bevételét az általános iskolában 
folyó tanítás színvonalának 
emelésére fordítják. 

Az uniós határokat védik majd a szegedi laktanyából 

Felújítás a Phare támogatásával 
Továbbra is határőregységek el-
helyezésére szolgál majd a sze-
gcdi határőr laktanya, amelyet a 
Phare támogatásával 250 millió 
forintért újítanak fel. Az ob-
jektum így alkalmas lesz a 
schengeni követelmények tel-
jesítésére. 

Több éve zajlik az a fejlesztési 
program, amelynek keretében 
a Szegedi Határőrizeti Kiren-
deltség is megújul. A Belügy-
minisztérium 2002-ben pályá-
zott Brüsszelben hat, a Beván-
dorlási és Állampolgársági Hi-
vatalhoz tartozó befogadó állo-
más és nyílt közösségi szállás, 
illetve öt, a határőrség által 
működtetett határőrizeti ki-
rendeltség és idegenrendészeti 
központ felújítására. A pályá-
zat kedvező elbírálást kapott, 
így az összesen 2 milliárd 100 
millió forintos beruházási ősz-
szeg 30 százalékát az EU, 70 
százalékát pedig a magyar ál-
lam biztosítja. 

A program keretében tavaly 
decemberben kezdődött, és az 
idén ősszel fejeződik be a szege-
di, Moszkvai körúti határőrlak-
tanya felújítása. A 250 millió 
forintos beruházás során az 
épület alapfunkciója nem vál-

tozik, viszont alkalmas lesz az 
uniós csatlakozást követően a 
határőrségre háruló megnöve-
kedett feladatok ellátására. A 
munkálatokat a szegedi KÉSZ 
Kft. végzi. 

- A május elsejei uniós csat-
lakozás egy hosszú előkészítő 
folyamat köztes állomásának 
tekinthető - mondta Siroki At-
tila. A Belügyminisztérium EU 
Integrációs Hivatalának vezető 
tanácsosa hozzáfűzte: a schen-
geni egyezmény követelménye-
inek teljesítése még hátravan. 
Magyarországnak fel kell ké-
szülnie arra, hogy a csatlako-
zást követően az ukrán, román, 
szerb és horvát határszakaszát, 
azaz május elseje után az EU 
külső határait fokozott színvo-
nalon tudja védeni. 

A schengeni egyezmény kö-
vetelményeinek teljes körűen 
2007-ig kell megfelelni, ehhez 
az EU Phare támogatási alapja 
jelentős forrásokkal járult hoz-
zá. (A Phare támogatta a VPOP 
új, röszkei határállomásának 
felépítését is.) A felkészülési 
folyamat része a szegedi határ-
őrlaktanya schengeni követel-
ményeknek megfelelő felújítá-
sa is. 

K.B. 
A schengeni egyezmény követelményeire készülve kezdték meg a Moszkvai körúti határőrlaktanya 
f e l ú j í t á s á t Fotó: Schmidt Andrea 

Segítséget kérnek a romániai aranytervek ügyében 

él a NATO-hoz 
Több magyar környezetvédő civil szervezet levélben kér segítséget 
a NATO-tól a romániai Verespatakon tervezett cianidos tech-
nológiát használó külszíni bányaberuházás ügyében - jelentette be 
Jávor Benedek, a Védegylet szóvivője csütörtökön, a szegedi Grand 
Caféban tartott. Arany átok című környezetvédelmi fórumon. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Ma eljuttattuk levelünket Gün-
ther Altenburgh oz, a NATO poli-
tikai ügyekért felelős főtitkárhe-
lyetteséhez, amelyben kértük, 
hogy a szervezet vizsgálja meg a 
tervezett beruházás környezeti 
kockázatait és minden rendelke-
zésre álló eszközt használjon fel 
annak leállítása érdekében - kö-
zölte Jávor Benedek. Levelükben 
rámutatnak: a kanadai Gabriel 
Resources 13 millió tonna éves 
kapacitású bányaberuházása 

ugyanazt a cianidos technológiát 
használná, mint a 2000-es tiszai 
ciánkatasztrófát okozó nagybá-
nyai bánya. Az Európa legna-
gyobb arany- és ezüstbányájának 
tervezett üzem működése során 
keletkezett ciános szennyvizet 
zagytóban halmoznák fel. 

A 800«hektár méretű tározó ki-
alakítását egy meddő kőzetből 
épített 185 méter magas gáttal 
tervezik. A javasolt ciános tech-
nológia alkalmazásával, a bányák 
14 éves élettartamának végére 
250 millió tonna veszélyes anyag 

- a nagybányai katasztrófa során 
elszabadult mennyiség sokszoro-
sa - halmozódik fel - áll a NA-
TO-hoz eljuttatott levélben. 

Jávor Benedek elmondta, a 
kezdeményezést aláíró szerveze-
tek: a Védegylet, a Magyar Ter-
mészetvédők Szövetsége és a 
Csongrád Megyei Természetvé-
delmi Egyesület azért fordult a 
katonai szervezethez, mert a 
NATO-n belül 1969 óta külön 
szervezeti egység foglalkozik a 
nem hagyományos biztonságpo-
litikai kockázatokkal. Hozzátet-
te: azt kívánják, hogy a szövetség 
tegye egyértelművé, Románia 
euroatlanti integrációja csak ak-
kor elképzelhető, ha az ország 
teljesíti az európai környezetvé-
delmi normákat. 

Az ígéret szerint még ma kijavítják a hibát 

Mosogatóié folyik a Kurcába 
Mosogatóié folyik a szentesi kórházból a Kur-
cába, mivel valószínűleg eltört az intézmény 
egyik szennyvízvezetéke. Egy lakossági bejelentés 
nyomán a napokban kezdte az ügyet vizsgálni a 
helyi közterület-felügyelet, s várhatóan feljelen-
tést is tesznek. 

A mai ebéd után megáll az élet a szentesi kórház 
konyháján: a szennyvízvezeték rendszerében kelet-
kezett hibát csak így tudják kijavítani. A kórházban 
naponta több száz emberre főznek, a szennyes edé-
nyek tisztításakor keletkező mosogatóié vezetéken 
távozik. Bálint Attilának, a kórház főmérnökének 
leírása szerint a kérdéses területen három fő veze-
ték húzódik egymástól szabályos távolságra a föld-
ben. Ezek közül kettő szolgál a szennyvíz szállításá-
ra, míg egy a csapadékvíz elvezetésére. A szennyvíz-
vezetékek egyike feltehetően megrepedt, így a kör-
nyezetszennyező folyadék egy része a csapadékvizes 
vezetéken keresztül a Kurcába folyik. Sokak szerint 
a törés nem most keletkezhetett, ám a lakossági be-
jelentés nyomán a vizsgálatot február 3-án indította 
a közterület-felügyelet. Ugyanezen a napon a kór-
ház vállalta, hogy február 6-án, pénteken délután 2 
órakor elkezdi a hibát kijavítani - mondta el la-
punknak Ábrahám Ágota, a kórház gazdasági igaz-
gatója. Abban bízik, hogy egyetlen nap alatt sikerül 
orvosolni a problémát, hiszen az ebédlő, a konyha 
zavartalan működése miatt ez nagyon fontos volna. 

A csőtörés helyének pontos feltárásához a tisztító 
vizet színezték. A kórház belterületén, a gépjármű-
vek számára fenntartott Kurca-hídon a folyásirány 
szerinti jobb oldalon kerül a csatornába a' szenny. 
Az eredetileg csapadékvíz bevezetésére szolgáló cső 
a vízszint emelkedése miatt most nem látható, a 
felszín alatt van. A kérdéses partszakaszt csütörtö-
kön délután még zsíros, habos uszadék övezte. A 
helyi horgászegyesület elnöke, Füsti M. Lajos sze-

rint a telepített halak állapotát befolyásolhatja a 
környezetszennyezés. Ötvös Mihály, a vízügyi igaz-
gatóság szakaszmérnöke elmondta: laboratóriu-
mukban meg fogják vizsgálni a szennyezett vizet. 

B. G. 

Hiller a kávéházban 
A szegedi városháza dísztermében ma 18 órától ünnepli fennállásnak 
20. évfordulóját a Közéleti Kávéház, amelynek vendége ezúttal Hiller 
István kulturális miniszter lesz. A beszélgetőtársa Botka László pol-
gármester, a házigazda szerepkörét Szalay István, a Közélet Kávéház 
Alapítvány kuratóriumának elnöke tölti be. Közreműködnek: Dobos 
Kati színművész, Gyimesi Kálmán és Németh József operaénekes, 
Maczelka Noémi zongoraművész és a Harmónia Consort. 

A bővebb információszolgáltatás a cél 

Megújult a Fidesz-
frakció honlapja 
A szegedi közgyűlés frakciói kö-
zül eddig csak a Fidesznek van 
honlapja a világhálón. A meg-
újult, felfrissült oldal január vé-
gétől érhető el. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Fidesz szegedi frakciójának már 
korábban is volt honlapja, amely 
január végétől megújult külsővel, 
tartalommal és domaín névvel 
várja az érdeklődőket. A meg-
újult, www.f9.hu címen elérhető 
oldalt Dobó László mutatta be 
tegnapi sajtótájékoztatóján. A 
frakcióvezető elmondta, több oka 
is volt a honlap felfrissítésének. -
Rengeteg olyan információ, hír 
van, amellyel a sajtó terjedelmi 
okok miatt csak korlátozott mér-

tékben tud foglalkozni. A honla-
pon viszont minden elfér, itt nyu-
godtan lehet hosszabban is írni az 
eseményekről. Az f9 egyébként 
egy „mozaikszó", az f a Fideszt, a 
9 pedig frakció közgyűlésbeli 
nagyságát jelenti - közölte Dobó. 

A frakcióvezető hozzátette, az 
oldalt egyfajta hírportálként sze-
retnék üzemeltetni, terveik sze-
rint naponta 3-4 hírrel frissülne 
az f9.hu. Az ellenzéki képviselő 
szerint a honlapon nyomon kö-
vethető a frakció munkája. - Elő-
terjesztéseink, javaslataink 
ezentúl bárki számára hozzáfér-
hetőek lesznek. Az érdeklődők 
egy rövid regisztráció után kéthe-
tente hírlevél formájában is érte-
sülhetnek munkánkról - közölte 
Dobó László. 

A Démász szerint a deszki vendéglő bérlője hibázott 

Újra világos lett 
a Szép Ilonka csárda 
A Démász Rt. tegnap vissza-
kapcsolta az áramot a deszki 
önkormányzat tulajdonában lé-
vő étteremben. 

Jogosulatlan vételezés miatt kap-
csolta ki szerdán délután az ára-
mot a deszki Szép Ilonka csárdá-
ban a Démász Rt. Kecse-Nagy 
Sándor, a cég kommunikációs 
osztályának vezetője elmondta: 
csütörtökön reggel méltányos-
ságból kapcsolták vissza űjra a 
szolgáltatásba a vendéglőt, hogy 
ne legyen fennakadás 300 kis-
gyermek étkeztetésében, ame-
lyet az önkormányzati tulajdonú 
étterem bérlője lát el. 

- Azért kellett lekapcsolnunk a 
rendszerről a csárdát, mert ta-
valy június óta a bérlő felszólítá-

sunk ellenére sem kötött szolgál-
tatási szerződést a Démásszal. 
így áramfogyasztása jogosulatlan 
vételezésnek minősült - adott 
magyarázatot a határozott lépés-
re Kecse-Nagy Sándor. 

A Démász feltételt is szabott: 
amennyiben csütörtök délután 
három óráig a bérlő továbbra 
sem köti meg a szerződést, és 
nem rendezi féléves tartozását, 
úgy ismét lekapcsolják a hálózat-
ról. 

Tegnap kora délután az önkor-
mányzati tulajdonú étterem bér-
lője megkötötte a hiányzó fo-
gyasztói szerződést, és vállalta az 
elmúlt fél évben felhalmozódott 
700 ezer forintnyi számlatarto-
zás rendezését. 

K.B. 

Zsír úszik a vízfelszínen Fotó: Tésik Attila 

http://www.f9.hu

